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Vec:  Návrh na zvýšenie kapacity MŠ

 

 
 
 
 
Dôvod predloženia:   
 
 
Nepostačujúca kapacita MŠ 
vzhľadom k prijatým 
žiadostiam na nasledujúci 
školský rok. 
 

I.   Dôvodová správa 
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na zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Spišských Vlachoch

 
 

Návrh na zvýšenie kapacity MŠ Spišské Vlachy 

   Materiál obsahuje: 

I.   Dôvodová správa  

Mgr. Jana Fabryová 

Mgr. Jana Fabryová 

Mgr. Jana Fabryová 

Bod programu: 10 

Spišských Vlachoch 
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Príloha č. 1 k návrhu na zvýšenie kapacity MŠ 

 
I. 
 

D ô v o d o v á   s p r á v a 
 
 

 
A) Zhodnotenie doterajšieho stavu: 

 
 
 Na mestskom zastupiteľstve dňa 29.06.2015 som bola požiadaná o spresnenie počtu 
detí pre nasledujúci školský rok a to podľa jednotlivých ročníkov. 
 
 Súčasný stav detí navštevujúcich MŠ  77 
 Zapísaných do ZŠ     24 
 
 Zostávajúce podľa ročníkov:   2009  12  (2 deti odklad povinnej 
školskej dochádzky, 10 narodené po septembri 2009) 
 
      2010  27 
      2011  14 
 
 Novoprijaté deti podľa ročníkov: 2010  4 
      2011  12 
      2012  24 
      2013  8 
 Celkový počet detí v šk. roku 2015/2016  101 
 
Počet zodpovedá naplneniu pre 5 tried. Riešením nedostatku priestorov  som bola poverená 
uznesením Pedagogickej rady zo dňa 10.03.2015 pod číslom 15, ktorého znenie bolo citujem: 
PR ukladá riaditeľke MŠ riešiť problém s nedostatkom priestoru za účelom prijatia 
vyššieho počtu detí pre nasledujúci školský rok a zabezpečenie vyrovnaného rozpočtu. 
Navrhuje možnosti prerokovať na RÚVZ v Spišskej Novej Vsi a zapracovať zmenu 
prevádzkového poriadku, ktorý bude akceptovať vykonané zmeny. 

 
B) Zdôvodnenie novej úpravy: 

 
Jednanie na RÚVZ v Spišskej Novej Vsi a následná obhliadka prevádzky zo strany  vedúcej oddelenia 
Hygieny detí a mládeže Mgr. Ivety Tkáčovej priniesli návrhy riešenia v podobe druhej alternatívy. 
Prvá možnosť  by si vyžadovala veľké úpravy a pri každej triede by musela byť zriadená samostatná 
výdajňa stravy  a kapacita samotnej  triede prerobenej z jedálne by postačovala  iba pre 10 detí.  
Na zastupiteľstve v marci som prezentovala potrebu  urobiť analýzu demografickej krivky narodených 
detí v jednotlivých ročníkoch. Z výpisu je zrejmé, že na najbližšie tri roky bude dostatočný počet detí 
na 5 tried, ak rodičia prejavia záujem o umiestnenie detí do MŠ.  
 
Počet detí z výpisu matriky, ktoré nie sú prihlásené do MŠ okrem detí Spišské Vlachy Za mestom: 
  Z roku 2011 7  detí 
  Z roku 2012 11 detí 
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  Z roku 2013 20 detí 
 
 

C) Dopad na rozpočet a hospodárenie mesta: 
 

Vzhľadom k tomu, že som bola prítomná na schvaľovaní rozpočtu dňa 20.03.2015, kde Základnej 
škole Komenského 6 boli prerozdelené ušetrené finančné prostriedky z ktorých by vedenie školy 
zabezpečilo rekonštrukciu WC, MŠ by tým získala  1 triedu, t.j. 20 miest, dňa 20.04.2015 som 
rodičom vydala rozhodnutia o prijatí detí do MŠ v počte 50. Jedna žiadosť obsahovala  požiadavku s 
dátum nástupu dieťaťa do MŠ v januári 2016. K tejto žiadosti bolo vydané rozhodnutie o neprijatí, 
pretože počas školského roka sa deti do MŠ nebudú prijímať. Materskej škole schváleným rozpočtom 
boli pridelené prostriedky z prerozdelených zdrojov, z ktorých 2 000 eur žiadame uvoľniť na 
rekonštrukciu priestorov pre triedu MŠ. Žiadosť na zmenu rozpočtu tvorí samostatnú prílohu tejto 
dôvodovej správy. Vzniknutý deficit rozpočtu vieme vykryť z vlastných zdrojov ( mesačný príspevok 
zákonného zástupcu dieťaťa na čiastočnú úhradu nákladov spojených s činnosťou škôl a školských 
zariadení) 

 
D) Dopad na personálne náklady: 

 
Pri zriadení novej triedy MŠ ušetrí na mzdových nákladoch pre prevádzkových zamestnancov a to 
tým, že nebudeme prijímať nových zamestnancov, ale prerozdelíme prácu medzi súčasný stav 
zamestnancov a zamestnanci si vykonajú skúšky spôsobilosti pre prácu s potravinami. Pre fungovanie 
triedy  je potrebné prijať iba pedagóga pre predprimárne vzdelávanie. Ročný náklad finančných 
prostriedkov ( mzdy a odvody) predstavuje sumu 9 000 eur. 

 
E) Potreba úpravy predpisovej základne: 

Zníženie rozpočtu o navrhovanú sumu 2 000 eur a prerozdelenie do rozpočtu ZŠ 
Komenského 6. 

F) Dopad na činnosti ostatných orgánov samosprávy mesta: 
Materská škola by potrebovala zo strany mesta zabezpečiť prevoz stravy a úpravu 
vonkajšej plochy pre deti. Rodičia novoprijatých detí sa tiež chcú brigádnicky zapojiť 
do úprav v rámci svojich možností. 
 

G) Variantné riešenia: (potrebné uviesť výhody a nevýhody jednotlivých variantov) 
 

1. Úprava podkrovia na SNP 1. 
197m2   - odhadnuté náklady (koeficient vychádzajúci z priemeru skutočných nákladov na 
podobné rekonštrukcie – A.Hricová ) sú 108.460,- € , na toto riešenie je potrebné stavebné 
povolenie  

 
2. Priestory na SNP 38 – plocha 120 m2  - odhadnuté náklady 87.600,- € 
 
3. Modulová materská škola („kontajnerová“) v Hrabušiciach 

a. 4 moduly, v každom 18 detí, spolu 72 detí 
b. celkové náklady okolo 300 tis. €, z toho 118 tisíc € od splnomocnenca vlády, 

na ostatné si obec vzala úver 
c. riaditeľka ZŠ s MŠ v Hrabušiciach, pani Alena Rerková, pozýva na prehliadku 

MŠ 
d. na podobné riešenie u nás je potrebné stavebné povolenie 

4. Riaditeľka MŠ previedla obhliadku priestorov ŠŠI v sprievode p. riaditeľky 
a zástupkyne uvedenej školy a spoločne skonštatovali, že ponúkané priestory 



 4 

rozmerovo nevyhovujú potrebám MŠ a ostatné voľné priestory sú na vyšších 
podlažiach, čo je nevýhodou pre umiestnenie triedy MŠ, keďže deti do MŠ 
prichádzajú aj v sprievode starých rodičov. Rovnako je nevýhodné pre deti 
predškolského veku vychádzať a schádzať na vyššie poschodia niekoľkokrát denne. ( 
ráno, vychádzka, popoludní) 

 
H) Riešenie odporúčané spracovateľom. 

Mestské zastupiteľstvo bolo oboznámené na predchádzajúcom rokovaní s mojím 
návrhom, ktorý ostáva nezmenený. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


